
مدارای سازمان لیگ والیبال
با تیم های بدهکار

در حالی که فدراسیون والیبال اعلام کرده بود تیم های 
پیام مشهد و شهروند اراک به دلیل بدهی اجازه حضور در 
لیگ را ندارند، طبق توافقات جدید این دو تیم نیز اجازه 
بازی در لیگ را کسب کردند. به گزارش ایسنا، در حالی 
که سازمان لیگ فدراسیون والیبال به دلیل پرداخت نشدن 
بدهی ها، تیم های شهروند اراک و پیام مشهد را از حضور 
در مس��ابقات لیگ منع کرده بود، در خبری که دیروز از 
طریق روابط عمومی فدراسیون والیبال منتشر شد، این 
دو تی��م نیز دیدارهای خود را مقابل رقبا برگزار خواهند 
کرد. منوچهر پورحسن، رئیس سازمان لیگ در گفت و گو با 
ایسنا، درباره تصمیم جدید فدراسیون والیبال گفت: باشگاه 
شهروند اراک بخشی از بدهی خود را به حساب فدراسیون 
واریز کرد تا اجازه حضور در لیگ را داشته باشد و سپس 
بزودی بدهی خود را تسویه کند. تیم پیام هم از سازمان 
لیگ ۱۰ روز فرصت خواست تا بدهی خود را پرداخت کند. 
او افزود: طبق توافقات جدید، مدیرکل تربیت بدنی مشهد 
قول داده است مشکل بدهی تیم پیام را برطرف کند، به 
همین دلیل اجازه حضور این دو تیم در بازی ها صادر شد.

تراکتور آماده ارائه پیشنهادی
۵ میلیون یورویی به مهاجم ژاپنی

باش��گاه تراکتور در نظر دارد پیشنهادی قابل توجه به 
مهاجم ژاپنی تیم س��نت ترویدن بلژیک بدهد. س��ایت 
بلژیکی »voetbalbelgie.be« خبر داد شایعه ای اخیرا 
درباره یوما سوزوکی که در تابستان از کاشیما آنتلرز ژاپن 
به تیم س��نت ترویدن ملحق ش��د و اتفاقا عملکرد بدی 
نداشته و تاکنون 5 گل در رقابت های مختلف برای این تیم 
بلژیکی به ثمر رسانده، مطرح شده است. طبق گزارش این 
سایت، باشگاه تراکتور تبریز در حال برنامه ریزی برای ارائه 
پیشنهادی 5 میلیون یورویی به این مهاجم ژاپنی است. 
تا به امروز هنوز پیشنهاد رسمی به این بازیکن داده نشده 
و به نظر نمی رسد سوزوکی 23 ساله قصدی برای ترک 
سنت ترویدن آن هم درست چند ماه پس از پیوستنش 
به این تیم داش��ته باشد. یوما س��وزوکی در گفت وگو با 
روزنامه هلندی زب��ان »هت بلانک فن لیمبرگ« بلژیک 
گفت: می خواهم بازیکن مهمی برای سنت ترویدن باشم و 

به هیچ چیز دیگری توجه ندارم.

کیکر آلمان: دلیل تصمیم علیه 
تیم های ایرانی مشخص نیست

نشریه کیکر آلمان به ارزیابی تصمیم کنفدراسیون 
فوتبال آسیا مبنی بر محرومیت میزبانی تیم های ایرانی 
در لیگ قهرمانان آسیا پرداخت. به نقل از نشریه کیکر، 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در نامه ای که به فدراسیون 
فوتبال ایران نوشت تاکید کرد ایران شرایط میزبانی در 
لیگ قهرمانان آسیا را ندارد و به همین خاطر بازی های 
نماینده های این کش��ور باید در زمین بی طرف برگزار 
ش��ود. نشریه معتبر کیکر آلمان با ارزیابی این شرایط 
نوش��ت: تیم های ایرانی از این تصمیم کنفدراس��یون 
فوتبال آسیا شگفت زده هستند و تهدید به کناره گیری 
از این رقابت ه��ا کرده اند. برای تیم های ایرانی عزت و 
افتخار ایرانی ها بیشتر از حضور در این مسابقات اهمیت 
دارد و به همین خاطر آنها تهدید به کناره گیری از این 

رقابت ها کرده اند. 
معلوم نیست دلیل تصمیم کنفدراسیون فوتبال آسیا 
چه بوده و تاکنون نیز دلیل این تصمیم اعلام نشده است. 
کنفدراس��یون فوتبال آس��یا فعلا بازی های نماینده های 
ایران در لیگ قهرمانان آسیا را به تعویق انداخته است تا 
درباره آن تصمیم گیری کند و باید دید سرنوشت جلسه 
کنفدراسیون فوتبال آسیا درباره میزبانی تیم های ایرانی 

در لیگ قهرمانان به کجا کشیده می شود. 

دوری حداقل ۳ هفته ای عارف غلامی 
از میادین

پزشک باشگاه استقلال می گوید عارف غلامی 2 تا 3 
هفته از میادین دور خواهد بود.

به نقل از باش��گاه استقلال،  دکتر کاوه ستوده درباره 
مصدومیت عارف غلامی گفت: شنبه در بازی تدارکاتی 
اس��تقلال مقابل داماش تهران، ع��ارف غلامی از ناحیه 
عضله همسترینگ پای راست دچار آسیب دیدگی شد. 
اقدامات تشخیصی و درمانی بلافاصله بعد از مصدومیت 
این بازیکن در دستور کار کادر پزشکی قرار گرفت و در 
نهایت با بررسی های انجام شده، مشخص شد غلامی به 
مدت 2 تا 3 هفته از تمرین و مس��ابقه دور خواهد بود و 
پس از طی مراحل درمان، زمان دقیق بازگشت این بازیکن 

اطلاع رسانی خواهد شد.

اخبار

ورزشی
جشنواره مردمی جایزه اخلاق شهید ابراهیم هادی

اولین جشنواره مردمی جایزه اخلاق شهید ابراهیم هادی با موضوع تقدیر و تجلیل از ورزشکاران حرفه ای اخلاق مدار در رشته فوتبال اسفندماه 
۱398 برگزار خواهد شد. این جشنواره به همت جبهه مردمی ورزش کشور و با هماهنگی و همراهی فدراسیون فوتبال برگزار می شود. 
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بح��ث اصلی این روزهای فوتبال و حتی کل ورزش ایران 
گرفتن میزبانی از تیم های ایرانی حاضر در لیگ قهرمانان 
آس��یا و برگزاری بازی در کشور سوم است؛ موضوعی که 
با تهدید تیم های ایرانی ها روبه رو ش��د و ۴ تیم استقلال، 
پرس��پولیس، س��پاهان و ش��هرخودرو عنوان کردند در 
ص��ورت گرفتن میزبانی از آنه��ا از حضور در این رقابت ها 
انصراف می دهند. پیش از این قرار بود تا دیروز )یکشنبه( 
کنفدراس��یون فوتبال آسیا نظر نهایی اش را پیرامون این 
مس��أله اع��لام کند اما این اتفاق رخ ن��داد و اهالی ورزش 
کماکان منتظرند تا ببینند نظر نهایی کنفدراسیون فوتبال 
آسیا چیست. در این بین نگاهی به اتفاقات چند روز اخیر 
نشان می دهد دقیقا فوتبال ما همان مسیری را می رود که 
چند سال قبل بعد از اعلام خبر بازی نمایندگان کشورمان 
و سعودی در زمین بی طرف، طی کرده بود. آن روزها نیز 
هم وزیر ورزش و هم مس��ؤولان کمیته ملی المپیک در 
مصاحبه هایی عنوان می کردند با فیفا مکاتبه می کنند که 
این رای را بش��کنند اما در حالی که بیش از 3 سال از آن 
می گذرد، همچنان بازی نمایندگان ایران و س��عودی در 
کش��ور سوم برگزار می شود. در چنین وضعیتی که خطر 
حذف نمایندگان ایران از آس��یا بالای س��ر فوتبال ما دور 
می زند، باز هم شاهد چنین واکنش هایی هستیم؛ وعده هایی 
 از جنس تقریبا هیچ. از یک سو وزارت ورزش می گوید با 

»شیخ  سلمان« بحرینی، رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا 
لابی کرده اند و از سوی دیگر کمیته ملی المپیک مدعی 
اس��ت با ش��یخ احمد الفهد، رئیس شورای المپیک آسیا 
در ح��ال رایزنی هس��تند و در این ارتباط نام��ه ای را روز 
گذشته خطاب به وی ارسال کرده اند؛ دقیقا مشابه همان 
فعالیت هایی که قرار بود مشکل ما با سعودی را حل کند. 
البته منفی بافی نمی کنیم اما وقتی می بینیم  AFC بازی 

استقلال و شهر خودرو در لیگ قهرمانان آسیا با حریفان شان 
را از تقویم اعلام شده قبلی  حذف کرده، به همه چیز بدبین 
می ش��ویم. لابی های که باید هفته قب��ل و پیش تر انجام 
می شد، متاسفانه انجام نشد تا حالا که کار از کار گذشته 
و حکم صادر ش��ده، ما به دنبال تغییر آن باشیم، غافل از 
اینکه هیچ راهی برای مان نمانده جز تهدید به کناره گیری؛ 
راهکاری که قطعا نباید اولین راه درمان باشد و آخرینش 

است اما متاسفانه اینگونه شده است که آخرین راهکار را 
به واس��طه انفعال مان به عن��وان تنها راه مطرح می کنیم.

قول شیخ سلمان را باور کنیم؟ ■
روز گذش��ته وزارت ورزش خب��ری را روی خروجی اش 
قرار داد مبنی بر اینکه وزیر ورزش در تماس تلفنی با رئیس 
کنفدراس��یون فوتبال آس��یا ضمانت امنیت برای تیم های 
میهمان ایران در لیگ قهرمانان را عهده دار شده است. شیخ 
سلمان هم قول داده این تصمیم را مجددا بررسی کند. در 
متن خبر وزارت ورزش آمده اس��ت: مسعود سلطانی فر  در 
تماس تلفنی با شیخ سلمان، رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا 
با اعتراض شدید به تصمیم کمیته مسابقات این کنفدراسیون 
گفت: ایران کشوری امن و مقتدر است و همان طور که نامه 
ش��رکت هواپیمایی کشوری در اختیارتان قرار گرفت، هیچ 
مشکلی در امنیت تردد هوایی نداریم. علاوه بر آن تضمین 
امنیت تیم هایی که میهمان فوتبال ایران هستند با من خواهد 
بود. وزیر ورزش تاکید کرد: به نظر می رسد تصمیمات کمیته 
مسابقات شما تحت تاثیر رسانه های بیگانه و مخالف کشور 
است و در کمال تعجب شاهد چنین رفتاری با پرطرفدارترین 
و محبوب ترین تیم های آسیا  هستیم. بر اساس اعلام پایگاه 
خبری وزارت ورزش و جوانان، رئیس کنفدراسیون فوتبال 
آسیا به وزیر ورزش و جوانان ایران قول داد تصمیم کمیته 

مسابقات را مجددا بررسی کند.

اولیایی: آنها زر و زور و تزویرشان بیشتر است ■
  کنفدراسیون فوتبال آسیا میزبانی را از تیم های ما گرفته  
است؛ به نظر شما این موضوع به تأیید هیات اجرایی می رسد؟

در حال حاضر که با هم صحبت می کنیم کمیته مسابقات 
پیش��نهاد کرده تیم ه��ای ایرانی دیدارهای خود را در کش��ور 
بی طرف برگزار کنند اما چون ما اعتراض کردیم، این پیشنهاد 
باید در کمیته اجرایی که نماینده هم داریم بررسی شود. آنها 
 AFC هم از رئیس FIFA باید تصمیم نهایی را بگیرند. رئیس
درباره چنین تصمیمی توضیح خواسته است. امیدواریم حق 
قانونی هواداران ایرانی را که از نظر آمار بیش��ترین تعداد را در 
ورزشگاه های آسیا دارند بدهند و تماشا گران ما محروم نشوند. 
دنیای حرفه ای فوتب��ال روی کاکل هوادارانش می چرخد. در 
واقع مش��تری فوتبال، هوادارانش هستند. اگر ما برای جنسی 
که می فروشیم مشتری نداشته باشیم، تولید آن به چه دردی 
می خورد؟ امیدوارم آقایان عضو AFC از تصمیم غلط خودشان 
صرف نظر کنند و به حقانیت ما رأی بدهند. حتی رأی بدهند تا 
تیم های عربستانی  هم به ایران بیایند و مردانه در کشور ما بازی 
کنند. نگاه به مسابقات در ایران، نگاه امنیتی نیست؛ همان طور 
که کشتی گیران آمریکایی  به کرمانشاه آمدند و هیچ اتفاقی هم 
نیفتاد. حتی ورزشکاران آمریکایی از میزبانی ما تعریف کردند و 

هیچ بی احترامی و تعرضی هم به آنها نشد.
  درصورت رخ دادن چنین مس�أله ای، شما با انصراف تیم ها 

موافقید؟
اگ��ر ای��ن اتفاق بیفتد من هم جزو آن دس��ته ای هس��تم 
که عدم برگزاری مس��ابقه در کش��ورمان را توهین به هوادار، 
باشگاه و فوتبال مان می دانم و ارزش این مسابقات را در حدی 
نمی بینم که بپذیریم در هر صورت در کشور سوم بازی کنیم. 
عزت کشور ما باید سر جایش بماند. بازی در کشور دیگر هیچ 

منفعتی برای ما ندارد.
  چرا همیشه زور اعراب حاشیه خلیج فارس بیشتر از ما بوده 

و هر چه خواسته اند انجام شده است؟
متأسفانه زر و زور و تزویر با هم اینجا علیه ما استفاده می شود. 
عربستانی ها زر های شان را آورده اند، زور و تزویرشان هم در حوزه 
سیاست به آنها کمک کرده است که مغایر است با قوانین فیفا. 
AFC تصمیم سیاس��ی گرفته است که این کار بسیار غلطی 
است. وقتی صدام از جنگ ما با عراق خلاصی پیدا کرد، کویت را 
مورد حمله قرار داد و تصرفش کرد. آن روزها تنها کشوری که از 
کویت حمایت کرد ایران بود. حتی به برخی از این کویتی ها که 
از دوستان آقای سرخاب بودند، ما در باشگاه خودمان جا دادیم. 
حالا تعجب می کنم چرا سران کویتی باید خام عربستانی ها شوند 
و اولین تیمی باشند که خواستار عدم میزبانی استقلال در ایران 

شوند. این بی معرفتی کویتی هاست.

  ضعف ما نداشتن کرسی مهم در کنفدراسیون نیست؟
چند سالی بود که ما به حضور در مجامع بین المللی توجهی 
نمی کردیم. متأس��فانه این ضعف وج��ود دارد. ما حتی آقای 
هاش��می طبا را در کرسی مهمی در AFC داشتیم و مدت ها 
طول می کشید یک نفر عضو اجرایی کنفدراسیون آسیا شود اما 
خودمان نامه زدیم و آقای هاشمی طبا را عزل کردیم. الان کمیته 
اجرایی کنفدراسیون آسیا 2۴ عضو دارد و آقای تاج یک عضو 
مقابل 23 عضو دیگر است. ما باید حضور فعال داشته باشیم و 
نفوذ و ارتباطات مان را با کشورهای دیگر بیشتر کنیم. متأسفانه در 
حال حاضر هر کشوری دلار بیشتری خرج می کند، بهتر نتیجه 
می گیرد. متأسفانه الان قرن بیست ویکم است؛ قرن سرمایه داری 
و رشوه. کشورهای دیگر با رشوه و پول های زیرمیزی آرا را به 

نفع خودشان تغییر می دهند.
  گفته می شود حتی ممکن است میزبانی ایران در مقدماتی 

جام جهانی هم گرفته شود.
این مس��أله مربوط به فیفاست و کنفدراسیون آسیا نقشی 
ندارد اما وقتی مقابل AFC ایس��تادگی نکنیم و هر ذلتی را 
بپذیریم، این امکان وجود دارد که این کشورها مسؤولان فیفا 
را هم مجاب کنند تا میزبانی را از ما بگیرند. ما برای برگزاری 
مسابقات ورزشی هیچ موقع مشکل امنیتی نداشتیم. حالا آمریکا 
سردار رشید ما را در کشور عراق شهید کرده است و ایران هم 
پایگاه نظامی آنها را با افتخار مورد حمله قرار داد. درست است 
که یک اشتباه رخ داد و متأسفانه به هواپیمای خودی موشک 
زدیم اما اظهارنظر کشورهای عربی مبنی بر امن نبودن ایران، 

سوءاستفاده از مسائل است.
  این فشارها سیاسی نیست؟

متأسفانه کشورهای حوزه خلیج فارس سوءاستفاده کردند 
و آنقدر معرفت ندارند و خودش��ان را به کش��وری مثل آمریکا 
فروخته اند. اعراب هم افتخار می کنند به اینکه آمریکایی ها جیب 
آنها را خالی می کنند. عربستانی ها و دیگر کشورهای عرب از 
ترس ش��ان حتماً باید آقابالاسر داشته و تابع دستورات آمریکا 
باشند. به هر حال نامردی های قرن بیست ویکم است که باید 

راه مقابله با آن را پیدا کنیم.

کفاش�یان: باید نس�بت به این رأی، ش�دیدا اعتراض  ■
کنیم اما انصراف نه

  کنفدراسیون فوتبال آس�یا میزبانی را از باشگاه های 
ایرانی گرفته است؛ نظر شما در این باره چیست؟

کنفدراس��یون آسیا اس��تدلالی داش��ته که برگزاری 
مس��ابقات در ایران امکان پذیر نیس��ت اما ایران یکی از 
قطب ه��ای اصلی فوتب��ال در آسیاس��ت و AFC نه به 
نفعش اس��ت و نه دوس��ت دارد ایران را از دست بدهد. 
منتها این تصمیمی که به این سرعت گرفته اند، به خاطر 
اتفاقات اخیر و فرافکنی بزرگ رسانه های خارجی است. 
کشورهای آسیایی هم ترسیده اند و قبول نکردند به ایران 
بیایند. کنفدراسیون آسیا هم چنین تصمیمی گرفته است. 
این تصمیم عجولانه و سیاسی است و قطعاً به خودشان 
ضربه می زنند. AFC نباید در این باره سریع حکم دهد 
و زیر بار تصمیم سیاسی برود. اگر شکی هم به نداشتن 
امنیت ایران دارند، چند کارشناس به کشور ما بفرستند.
  ش�ما موافق انصراف تیم  های ایرانی از حضور در لیگ 

قهرمانان هستید؟
من یک س��الی  اس��ت که دیگر در AFC نیس��تم و 
نمی دانم چه اتفافی افتاده و چه موضوعاتی مطرح ش��ده 
است اما قبل از انصراف باید شدیداً به فیفا اعتراض و به 
دادگاه CAS شکایت کنیم و جلوی آنها بایستیم نه اینکه 
خودمان کنار بکشیم. ما که نباید برویم کشور دیگر بازی 
کنیم، باید کاری کنیم این کش��ورها به ایران بیایند. ما 
باید سفت و محکم از حق مان دفاع کنیم. درست نیست 
انص��راف دهیم ام��ا باید AFC را مج��اب کنیم میزبان 

تیم ها باشیم.
  چقدر امیدوارید رأی به نفع ما برگردد؟

به هر حال در نومیدی بس��ی امید اس��ت، پایان شب 
سیه، سپید است!

  این فشار ها از سوی عربستانی ها شکل گرفته و همیشه 
زور آنها هم بیشتر از ما بوده است!

کشوری مثل عربستان با ما سر جنگ دارد و چند سالی 
است که تیم های سعودی به ایران نمی آیند اما کشورهای 
دیگر که دوست و همسایه ما هستند نباید بیایند بگویند 
به ایران س��فر نمی کنیم. قطعاً فشار سیاسی باعث شده 

آنها مخالف حضور در ایران شوند.
  چرا ما هیچ گاه نتوانسته ایم از دیپلماسی ورزشی مان 

بهره ای ببریم؟
هیات اجرایی کنفدراسیون آسیا 2۴ عضو دارد که آقای 
تاج هم یکی از اعضاس��ت. او تنها حق یک رأی دارد و اگر 
کشوری بتواند رأی بقیه کشورها را به نفع خودش بگیرد، 
برنده است. قبول کنید عربستان در دیپلماسی ورزشی اش 

خیلی خرج می کند.

گفت و گوی »وطن امروز« با علی کفاشیان و سید کاظم اولیایی 
درباره بحران میزبانی تیم های ایرانی در لیگ قهرمانان فوتبال آسیا 

فعلا اعتراض بعد انصراف
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فوتبال ما در یکی از حساس ترین دوران های تاریخش به سر 
می برد. رای عجیب کمیته بازی های لیگ قهرمانان فوتبال آسیا 
مبنی بر لغو میزبانی ایران موجب ش�د 4 نماینده کش�ورمان 
تهدید به کناره گیری کنند. پیش تر قرار بود تا دیروز کنفدراسیون فوتبال آسیا رای نهایی خود را اعلام کند اما تا اواخر روز 
گذشته رای صادر نشد. به همین بهانه »وطن امروز« سراغ 2 نفر از مدیران کارکشته فوتبال کشورمان رفت؛ علی کفاشیان 
که س�ال ها ریاس�ت فدراسیون فوتبال ایران را عهده دار بود و همچنین سمت اجرایی در AFC داشت و کاظم اولیایی که 

آخرین قهرمانی استقلال در آسیا تحت مدیریت او کسب شد.

زهره فلاح زاده
خبرنگار ورزشی

 خبر نگران کننده رسانه های اماراتی و عربستانی درباره صدور 
رأی رسمی AFC مبنی برگرفتن حق میزبانی تیم های فوتبال ایرانی

تکرار ماجرای سعودی
    ادعای رسانه های سعودی:  حکم AFC علیه ایران صادر شد     

شامگاه دیروز )یکشنبه( در صورتی که همه چشم ها به سوی مالزی و مقر کنفدراسیون فوتبال آسیا دوخته شده 
بود تا تصمیم نهایی این نهاد درباره میزبانی تیم های ایرانی رسانه ای شود، رسانه های سعودی و اماراتی یکصدا مدعی 
شدند رای رسمی و نهایی AFC صادر شده و به ضرر ایران است. اما تا لحظه آخر که روزنامه به چاپخانه فرستاده شد، 
فدراسیون فوتبال این خبر را تایید نکرد. در شرایطی که هنوز سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا این خبر را اعلام نکرده، 
منابع سعودی و اماراتی یکصدا از تصمیم نهایی کمیته اجرایی در تصدیق مشورت کمیته مسابقات لیگ قهرمانان آسیا 
خبر دادند. با این وصف برگزاری مسابقات خانگی 4 تیم ایرانی حاضر در لیگ قهرمانان آسیا )پرسپولیس، سپاهان، 
استقلال و شهرخودرو( باید در زمین بی طرف انجام شود. سایت های عربی مثل ارم نیوز، کوره آنلاین و شبکه ابوظبی 
تاکید کردند که این تصمیم کنفدراسیون فوتبال آسیا تنها شامل لیگ قهرمانان آسیا نمی شود، بلکه هرگونه بازی در 
چارچوب فوتبال آسیا در زمین ایران تا اطلاع ثانوی ممنوع است و به این ترتیب این تصمیم شامل بازی های ملی شده 
و دامنه آن گسترده تر است. حالا باید منتظر ماند و دید رسانه های یادشده این بار هم خبر را زودتر از فدراسیون ما 

داشتند یا فقط یک گمانه زنی رسانه ای بوده است.


